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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Az állam megsarcol, az Unió támogat! De miért csak 
november 30-ig lehetett jelentkezni a kisgyermeket nevelők munkaerő-piaci visszatérésének 
támogatására?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Egy  jogilag  nem  tisztázott  körülmények  között  elfogadott  törvény  a  gyermekvédelmi  törvény
adatkezelésre vonatkozó részeit is módosította. Eszerint regisztrálni kell azt is a nyilvántartásokban,
hogy részesül-e a szülő a kisgyermeket nevelők munkaerő-piaci visszatérésének támogatását célzó
európai uniós projektben. Ez azzal függ össze, hogy nemrégiben bejelentették, hogy 40 ezer forintot
kaphat a bölcsődei térítési díj kompenzálására a munkába visszatérő szülő.

Meglehetősen abszurd, hogy az Orbán-kormány vezette be a bölcsődei térítési díjat, majd hat év
után kitalálják, hogy adnak rá támogatást, uniós pénzből. Ez azonban nem érint mindenkit, hiszen a
három vagy több gyermeket  nevelő  szülőknek,  és  a  tartósan  beteg  vagy fogyatékos gyermeket
nevelő szülőknek, valamint a legszegényebbeknek nem kell ilyen térítési díjat fizetniük. Tehát ez a
támogatás csak a családok egy részének nyújt majd segítséget, azoknak, akiket amúgy a kormány
évek óta megsarcol. Ami még érdekes, hogy a GINOP honlapján elérhető kiírás szerint, a pályázat
benyújtására mindössze 2018. november 9 és 2018. november 30-a között volt lehetőség.

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Urat:

Miért  csak  november  30-ig  lehetett  jelentkezni  a  kisgyermeket  nevelők  munkaerő-piaci
visszatérésének támogatására? 

A többi család, köztük a legszegényebbek miért nem kapnak támogatást, akiknek ugyanúgy
szükségük lenne a gyermeknevelés egyéb anyagi terheinek mérséklésére? 

Tisztelettel várom válaszát!



Budapest, 2018. december 13.

Bangóné Borbély Ildikó

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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